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劉彥顯 Steven Liu 
聯發科智慧財產權處處長 

 

資格:  
紐約洲律師, 美國專利商標局代理人 

 
學歷:  

喬治華盛頓大學法學院法學博士(Juris Doctor)，哥倫比

亞大學學士 

 
 
 
 

劉彥顯律師在 2014 年加入聯發科擔任智慧財產權部門處長。在劉律師的

領導下 , 聯發科在專利的領域裡有得到業界的肯定。 聯發科在 2016 連

續第三年獲得 Thomson Reuters 所頒發的 Top 100 Global Innovator 獎項。 

加入聯發科前，劉律師在台灣積體電路製造股份有限公司的法務部門服務超

過 10 年，處理許多知識產權糾紛以及專利和技術授權談判。加入台積電

之前，劉律師任職於紐約  Fish&Neave 法律事務所，專門處理智慧財產權的

訴訟與交易。劉律師現任為台灣半導體協會智財權工作小組的副召集人。              
 
Steven joined MediaTek in 2014 as Director of the Intellectual Property Division, 
responsible for all aspects of intellectual property.  MediaTek’s achievements under 
Steven’s leadership is well-recognized, including being awarded the Top 100 Global 
Innovators for the third consecutive year in 2016 by Thomson Reuters (now Clarivate). 
 
Prior to MediaTek, Steven had spent more than 10 years at Taiwan Semiconductor 
Manufacturing Company Ltd. (TSMC) in a variety of roles in the Legal and IP areas. 
Before moving to Taiwan, Steven practiced patent litigation in the New York office of 
Fish & Neave.                                                                                                                      . 
 
Steven currently serves as a co-chair of the IP Committee at the Taiwan Semiconductor 
Industry Association, and speaks frequently on IP issues.                                                 . 
 
Steven received his J.D. from George Washington University Law School, and his B.A. 
from Columbia University.  Steven is a member of the New York bar, and is registered 
to practice before the U.S. Patent & Trademark Office as a patent attorney.        


